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MinulĨ mŊs²c v ĻRK, v IARU a ve svŊtŊ 
ƀ Podle ļlensk® datab§ze Ļesk®ho radioklubu mŢģeme v Ś²jnu 2011 popŚ§t ke kulatĨm jubile²m tŊmto 
naġim ļlenŢm: 
50 let  budou m²t OK2SIR, OK2SIB, OK2VZE a OK5JP, 
55 let si pŚipomene OK1CZ, 
60 let oslav² OK1LV, OK1DPA, OK2PDM, OK2PDT, OK2XAF, OK1MKB, OK2PDU a OK2TRW, 
65 let OK1DCM, OK1NS, OK1DAU, OK1JPP, OK2UCC, OK2PDH, OK1ZJM, OK2DAN a OK1VKK, 
70 let OK1KT, OK2BEH, OK2HKP, OK2BUX, OK1INT, OK1AQN, OK1AOI, OK1AKU, OK1SP, OK1CDP, 
OK2BWC, OK2-6568, 
75 let OK1TDE, OK2BIK, 
80 let OK1ALG. 
Vġem oslavencŢm srdeļnŊ gratulujeme a pŚejeme spousty energie, zdrav² a potŊġen² z naġeho kon²ļka. 

ƀ N§vġtŊva prezidenta IARU Reg. 1 v OK 
Ve dnech 21. a 22. z§Ś² 2011 se v Praze konalo zased§n² pracovn² skupiny 
pro regulativy CEPT, jehoģ se z¼ļastnil i Hans Blondee l Timmerman, 
PB2T,  prezident prvn²ho regionu IARU. Hans jiģ v pŚedstihu projevil z§jem 
se pŚi t®to pŚ²leģitosti setkat s pŚedstaviteli Ļesk®ho radioklubu. Term²n ne-
form§ln² schŢzky byl dohodnut na 22. z§Ś² v podveļer v Praze. Shodou okol-
nost² jsme se nakonec seġli v DuchcovŊ na neform§ln² schŢzce spojen® 
s veļeŚ² v jedn® z m²stn²ch restaurac². Diskutovalo se o vġem moģn®m, poļ²-
naje organizaļn² strukturou ĻRK, pŚes legislativu, z§vodŊn², pr§ci s ml§deģ², 
provoz na p§smech, AROB, aģ k ¼loze IARU v naġem hobby. D²ky perfekt-
n²mu jazykov®mu vybaven² Jirky, OK1RI, bylo moģno nŊkter§ t®mata probrat 
v²c neģ podrobnŊ. Veļer byl velice pŚ²jemnĨ a uģiteļnĨ, na tom se shodli 
vġichni z¼ļastnŊn², a urļitŊ pŚispŊl k dalġ²mu ĂzviditelnŊn²ñ ĻRK a vġech 
radioamat®rŢ ĻR v prvn²m regionu IARU.                            Jirka, OK1AOZ  

ƀ Zpr§va z konference IARU Reg. 1 v Sun City  v Jihoafrick® republice  

Po skoro jeden§ctihodinov®m celonoļn²m letu z Frankfurtu ultramodern²m Airbusem 380 jsme 
pŚist§li, kufry pŚijely, a u vĨchodu n§s jiģ oļek§val z§stupce SARL. Odeslal n§s k ļek§n² 
do bufetu, bylo tam uģ srocen² amat®rŢ, tak jsme si v poklidu a druģn®m ho-
voru poļkali dalġ²ch nŊkolik hodin na autobus, a po tŚ²hodinov® cestŊ dorazili 
na m²sto, ubytovali se, a byl veļer. Hned dalġ² den zaļala jedn§n², a pro mŊ 

bylo pŚekvapen², ģe se jednalo v podstatŊ od 9 hodin vŊtġinou do 19 hodin, po dva dny 
dokonce do 23 hodin - samozŚejmŊ s nŊjakou pŚest§vkou na j²dlo a k§vu.   

Neģ se zaļneme podrobnŊji rozepisovat o prŢbŊhu konference, je nutno si uvŊdomit, ģe 
naġ²m hlavn²m c²lem bylo prosadit rozġ²Śen² p§sma na 2 m pro hlavn² z§vody. Bylo jasn®, 
ģe v C4, tj. KV, nen² ģ§dnĨ problematickĨ nebo kontroverzn² bod. RovnŊģ tak v C3, tj. 
ñostatn² agendaò. V C5, tedy VKV, byly nŊkter® drobnŊjġ² body, ale Śekli jsme si, ģe ģ§dnĨ 
nen² natolik vĨznamnĨ, a ģe jsme pŚipraveni pro dosaģen² hlavn²ho c²le v nŊjakĨch drob-
nostech ustoupit. 
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Prvn²m bodem programu bylo plen§rn² zased§n² ï zde popisuji sum§rnŊ vġe, co se ud§lo na tŚech plen§r-
n²ch zased§n²ch a nŊkolika 
zased§n²ch skupiny C3 v 
prŢbŊhu cel® konference. 
Jedn§n² zapoļalo zpr§vami 
o finanļn² situaci, potvrzov§-
n²m vġech proxy (tj.  pŚed§n² 
hlasu-zastoupen² nepŚ²tomn® 
delegace delegaci pŚ²tomn®, 
vļetnŊ pŚ²padnĨch instrukc², 
jak m§ hlasovat) ï slovensk§ 
proxy bohuģel nebyla uzn§na, 
protoģe jakĨmsi administrativ-
n²m nedopatŚen²m se pŚ§telŢm 
ze Slovenska ñpodaŚiloò neza-
platit, dnes je to jiģ samo-
zŚejmŊ napraveno, ale sloven-
skĨ hlas na t®to konferenci 
propadl.  

Bylo konstatov§no, ģe fi -
nanļn² situace IARU Reg. 1 je dobr§, v rezervn²m fondu je poŚ§d kolem Ĳ milionu ġvĨcarskĨch frankŢ. 
ZaznŊly hlasy ï zejm®na silnŊ z Rakouska, ģe je to vlastnŊ ġpatnŊ, ģe m§ bĨt ļ§st prostŚedkŢ investov§na 
zejm®na do z²sk§v§n² dalġ² generace radioamat®rŢ, dalġ² se ozĨvali s t²m, ģe je to v souļasnosti, jistŊ kromŊ 
PLC, nejbolavŊjġ² bod, ale co smyslupln®ho s t²m udŊlat, nikdo serioznŊ nevymyslel. Bylo to t®ma, kter® se 
t§hlo jako ļerven§ nit celĨm zased§n²m. Zazn²valy vġelik® n§pady a zpr§vy o tom, co se kde vġude dŊje, ale 
nikdo nepŚiġel s ģ§dnĨm univerz§lnŊ pouģitelnĨm geni§ln²m n§padem na Śeġen², kter® by tak® rozumnŊ 
odŢvodŔovalo vynaloģen² penŊz. VġeobecnŊ bylo konstatov§no, ģe z²sk§v§n² mladĨch je o trpŊliv® pr§ci 
zap§lenĨch ñmentorŢò z Śad existuj²c²ch radioamat®rŢ.  

D§le byla diskutov§na a schv§lena zmŊna komise EUROCOM na Political Relation Comitee (protoģe Re-
gion 1 nen² pouze Evropaé), byl pos²len jej² statut, byl ustanoven Public Relation Coordinator pro pos²len² 
propagace amat®rsk®ho radia, byla pŚijata zpr§va komise zabĨvaj²c² se koordinac² pŚedpisŢ v r§mci CEPT, 
byly projedn§ny z§leģitosti zmŊn v organizaci soutŊģ² rychlotelegrafie a pos²leny pravomoci patŚiļn® komise, 
podobnŊ, co se tĨk§ ARDF (mimochodem je nutno poznamenat, ģe byla velmi cenŊna pr§ce a aktivita Jirky 

Mareļka, OK2BWN), z§leģitosti ochrany tele-
grafie jakoģto ñkulturn²ho dŊdictv²ò. 

Bylo dohodnuto, ģe bude ustavena skupina 
pro pr§ci s ml§deģ², bylo rozhodnuto, ģe 
bude podpoŚena skvŊl§ pr§ce rakousk®ho 
Dokufunku a konference vyzĨv§ ļlensk® organi-
zace k poskytov§n² archivn²ch materi§lŢ. D§le 
byl schv§len n§vrh ¥VSV na vypracov§n² 
multimedi§ln² presentace pŚedn§ġek pro ucha-
zeļe o zkouġky HAREC. Ļlensk® organizace byly 
co nejdŢraznŊji vyzv§ny k ustanoven² sv®ho 
EMC koordin§tora, neboŠ je nezbytn®, aby bylo 
v rŢznĨch pŚ²padech moģno kontaktovat 
nŊkoho, kdo je schopen d§le kontaktovat 

patŚiļn® ¼Śedn²ky nebo ļinitele v pŚ²padech vyskytuj²c²ho se ruġen². Vġechny organizace byly co nejdŢraz-
nŊji vyzv§ny, aby se pokusily st§t se souļ§st² ñnormalizaļn²ch tŊlesò v jednotlivĨch zem²ch. Je jasn®, ģe 
v nŊkterĨch zem²ch se to z finanļn²ch dŢvodŢ nepodaŚ² (kdesi je roļn² poplatek kaģd®ho ļlena 60.000 ú, ale 
zase jinde pouhĨch 60 ú jednor§zovŊ ï vġe zemŊ EU), nicm®nŊ kaģd§ zemŊ, kde se to podaŚ², je ¼spŊch. 
Lze tak l®pe bojovat s rŢznĨmi nebezpeļ²mi a ohroģen²mi typu PLC, CDMA a jinĨmi. 
 

Byly pŚedstaveny kandidatury na poŚ§d§n² konference za tŚi roky. O poŚ§d§n² se uch§zeli spoleļnŊ Belgi-
ļan® s HolanŅany - konferenci chtŊli poŚ§dat v Maastrichtu, pŚedpokl§dan® n§klady ï vģdy bez dopravy ï
na jednoho ¼ļastn²ka byly v horizontu 1.600 ú, d§le Rusov® v Petrohradu s pŚedpokl§danĨmi n§klady 
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v podobn® vĨġi ï pŚedkladatel® nebyli ani ochotni nebo schopni cenu l®pe specifikovat, a koneļnŊ BulhaŚi 
v AlbenŊ koncem z§Ś² ï tedy po skonļen² rekreaļn² sez·ny ï s garantovanou cenou do 800 ú. SdŊlili, ģe je 
moģn®, ģe se jim podaŚ² z²skat nŊjakou ministerskou dotaci a cena bude jeġtŊ niģġ². Byly rovnŊģ diskutov§ny 
pravdŊpodobn® ceny dopravy, a zde bylo konstatov§no, ģe pro vŊtġinu ¼ļastn²kŢ bezpochyby nejdraģġ² 
bude doprava do Petrohradu, nejlacinŊjġ² do Maastrichtu, ale Albena nebude o mnoho draģġ². Tedy obrov-
skou vŊtġinou hlasŢ bylo rozhodnuto, ģe pŚ²ġt² konference bude v Bulharsku. 

Byli ustanoveni vedouc² pracovn²ch skupin ï zde se ģ§dn® zmŊny nekonaly a vġichni st§vaj²c² vedouc² zŢ-
st§vaj², s vĨjimkou komise STARS (podpora africkĨm zem²m). 

D§le probŊhly volby funkcion§ŚŢ a ļlenŢ Executive Co mmi t tee. Pro ļten§Śe uv§d²m, ģe jiģ byl patrnĨ 
vliv zmŊny pravidel pŚijatĨch na minul® konferenci ï kaģdĨ mŢģe bĨt ñfunkcion§Śem ļi ļlenemò pouze 
po dobu tŚ² volebn²ch obdob², nyn² se to jeġtŊ nijak dramaticky neprojevilo, ale po pŚ²ġt² konferenci bude 
konļit pŊt z dev²ti ļlenŢ EC!!  

Na n§sleduj²c² funkce byl vģdy pouze jeden kandid§t ï pŚedseda ï Hans, PB2T,  z²skal 46 hlasŢ z 54 pŚ²-
tomnĨch, m²stopŚedseda Hani, OD5TE, 50 hlasŢ, pokladn²k Andreas, HB9JOE, 53, a koneļnŊ sekret§Ś Den-
nis, ZS4BS, 49 hlasŢ. Do EC se vol² pŊt ļlenŢ, kandid§tŢ bylo sedm, a zvoleni tedy byli: 

Thilo, DL9KCE  40 
Colin, G3PSM  39 
Nicola, 9A5W  35 
Anders, SM6CNN 34 
Panayot, LZ1US 31 
Nezvoleni byli: 
Betty, F6IOC  22 
Afif, 7X2RO  21 

Z pŊti bŊģnĨch ļlenŢ jsou dva nov² ï DL9KCE a 
SM6CNN. Funkcion§Śi jsou vġichni beze zmŊn. 

Zpr§va o zased§n² skupiny C4 ï kr§tk® vlny 

Jak jsem jiģ napsal dŚ²ve, ģ§dnĨ z bodŢ nebyl 
kontroverzn². Kdo m§ z§jem, pŚeļte si podrobnou 
zpr§vu na webu IARU R1. Za zm²nku stoj² nŊkolik 
vŊc²: 

o ZmŊna kmitoļtov®ho pl§nu na 40 m,  tedy 
zruġen² preferovan®ho z§vodn²ho p§sma, byla 
vyvol§na t²m, ģe zaļ§teļnick® tŚ²dy v USA ne-
smŊj² vys²lat pod 7.025 MHz. D§le bylo kon-
statov§no, ģe uģivatel® digim·dŢ tot§lnŊ ig-

noruj² 
pl§n a 
vys²laj² poŚ§d pod 7.040 MHz, coģ je ĠPATNŉ! Maj² bĨt nad t²mto 
kmitoļtem.  

o Dalġ² drobn§ zmŊna je na 10 m  ï pouze zmŊny v rozļlenŊn² 
pŚevadŊļŢ na tomto p§smu ï nikoliv rozġ²Śen² jim pŚidŊlenĨch 
kmitoļtŢ. Z m®ho pohledu je toto cel® velmi kontroverzn², protoģe 
je z§sadn² ot§zka: PotŚebujeme nŊjak® analogov® nebo digit§ln² 
pŚevadŊļe na 10 m? Podle mŊ nikoliv, aleé 

o OpŊt zaznŊlo tvrd® varov§n² ï nelze pouģ²vat internetov® ga-
tewaye  v jin® zemi, neģ ve kter® m§ oper§tor koncesi. Povolen² 
CEPT takovou operaci vyloģenŊ NEPOVOLUJE. PoŚ§d jsou lid®, 
kteŚ² toto poruġuj², a hroz² dramatick® postihy nejen pro pŚestup-
n²ky, ale i pro celou komunitu! 

o RovnŊģ bylo upozornŊno, ģe se st§le vyskytuj² lid® vys²laj²c² 
pod  1.810 MHz.  To prostŊ nikde v Regionu 1 nen² povoleno! 

o Bylo rozhodnuto, ģe IARU m§ podniknout kroky ke zŚ²zen² sys-
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t®mu dlouhodobŊ mŊŚ²c²ho ġum na vġech KV p§smech, pokud moģno po cel®m svŊtŊ. Đļelem je 
z²skat solidn² data pro pŚ²padnĨ boj s pŢvodci vznikaj²c²ho ġumu. 

o Bylo pŚijato doporuļen² pro organiz§tory z§vodŢ dotĨkaj²c² se SO2R.  Toto doporuļen² pŚipraven® DARC 
konstatuje, ģe se mnoģ² stanice, kter® se snaģ² (vŊtġinou ne¼spŊġnŊ) m²t pile-up na dvou p§smech sou-
ļasnŊ. Bylo konstatov§no, ģe p§sma nejsou nekoneļn§, pr§vŊ naopak, a ģe takov® poļ²n§n² je velmi 
neetick®. Bylo pŚijato, ģe ñstanice SO - tedy jeden oper§tor - je stanice obsluhovan§ jedn²m oper§torem 
a vys²laj²c² pouze jeden sign§l na jednom ñrunningò kmitoļtu v jednom okamģikuò. Je to samozŚejmŊ 
z§vazn® doporuļen² platn® pouze v Regionu 1, nicm®nŊ je to snad urļitĨ sign§l i pro organiz§tory hlav-
n²ch z§vodŢ v USA. Uvid²me, jak se k tomuto postav²? 

o D§le bylo pŚijato podobn® doporuļen², kter® pŚ²mo zakazuje stanici Multi/Single m²t dva pile -upy  
na dvou kmitoļtech. Bylo to vyvol§no t²m, ģe se vyskytla (nejm®nŊ jedna) stanice, kter§ provozovala 
dva pile-upy a tvrdila, ģe nic neporuġuje, protoģe maj² vz§jemnŊ zablokovan® vys²laļe a vys²laj² v tot§l-
n²m protitaktu. Pros²m laskav®ho ļten§Śe, nechŠ si to zkus² pŚedstavit. Co se stane, kdyģ se jeden zept§ 
XY? Pak je zŚejmŊ druhĨ ztracen, nebo to blokov§n² nen² aģ tak dokonal®?!?!? (Na sn²mku dole Voortrek 
Monument v Pretorii.) 

o Jednalo se o podm²nk§ch IARU HQ Contestu.  
Bylo konstatov§no, ģe pr§ce 9A5K byla ne zcela 
uspokojiv§ a mus² pokraļovat. 

o Byla pŚijata definice, co je to spojen², jednotn§ se 
skupinou C5. PŚijet² t®to definice ve skupinŊ C5 
bylo velmi problematick® a komplikovan® ï tedy 
pokud mŊla bĨt jednotn§ definice pro opravdu 
vġechna p§sma ï skupina C4 musela ustoupit a 
pŚijmout definici skupiny C5 bez jak®koli, byŠ se-
bemenġ² zmŊny. PŚekvapivŊ pŚesto, ģe v C4 byla 
pŚipravena definice de facto shodn§. Vġichni po-
chopili, ģe je to pro C5 velkĨ probl®m, a po m®nŊ 
neģ deseti minutov® diskusi bylo schv§leno. Pouze 
moje pozorov§n² ï pozn§mka: nedovedu si pŚed-
stavit, ģe by v jak®mkoli podobn®m probl®mu skupina C5 jednala podobnŊ. Souļasn§ definice plat -
n®ho spojen² tedy zn²: platn® spojen² je takov®, kdy oba oper§toŚi bŊhem spojen²: 

1. se vz§jemnŊ identifikovali, 
2. pŚijali report, 
3. pŚijali potvrzen² o ¼spŊġn® identifikaci a pŚ²jmu reportu. 

No, a to bude ode mne vġe, d§le pokraļuje Karel, OK2ZI, o zpr§vŊ ze zased§n² skupiny C5.   Jirka, OK1RI  

Zpr§va o zased§n² skupiny C5 ï velmi kr§tk® vlny 

Pro jedn§n² skupiny C5 ï VKV bylo, jako jiģ tradiļnŊ, vyhrazeno nejv²ce ļasu. Prakticky to zna-
menalo tŚi z pŊti jednac²ch dnŢ (prvn² a posledn² den je vģdy 
vyhrazen plen§rn²mu zased§n²), a jako obvykle se proble-
matika VKV stihla projednat jen tak tak. Zased§n² tradiļnŊ 
Ś²dil pŚedseda pracovn² skupiny C5 ï Michael, OE1MCU. PŚed-

seda je volenĨ ļleny skupiny na kaģd® konferenci IARU, a je pouze 
vĨkonnĨm ļinovn²kem bez pr§va hlasov§n². 

Na ¼vodn²m zased§n² bylo fyzicky pŚ²tomno 17 ¼ļastn²kŢ s pr§vem hla-
sov§n². NŊkteŚ² drģeli proxy hlasy, takģe bylo k dispozici ñaģò 24 hlasŢ. 
OE1MCU z§mŊrnŊ omezil poļet proxy hlasŢ na jeden pro jednu organi-
zaci, coģ bylo dle naġeho n§zoru ġŠastn® Śeġen². Protoģe jiģ dŚ²ve obdr-
ģen§ OM proxy nebyla platn§, poģ§dali jsme jedin®ho z§stupce maŅar-
sk® organizace, zda by nechtŊl, abychom ho na jedn§n² C5 zastupovali. 
Po kr§tk®m vyjasnŊn² si n§zorŢ na urļit® n§vrhy, kdy jsme zjistili, ģe 
zast§v§me stejn§ stanoviska, n§m L§szlo, HA5EA, potvrdil proxy hlas. 
Aļkoliv se mŢģe zd§t, ģe 24 hlasŢ je dost, naġe Śady s pŚibĨvaj²c²m jed-
nac²m ļasem Ś²dly a Ś²dly. Nejprve n§s opustili z§stupci Afriky, a n§-

http://www.voortrekkermon.org.za/
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slednŊ pak z Bl²zk®ho vĨchodué Takģe opŊt zŢstalo jen klasick® j§dro aktivn²ch evropskĨch zem² oslaben® 
o z§stupce It§lie, Slovinska, Polska, ale i Francie a Rakouska. 

Jak jiģ uvedl Jirka, OK1RI, naġ²m hlavn²m c²lem bylo prosadit n§vrh ĻRK na rozġ²Śen² z§vodn²ho pro-
vozu do  all mode segmentu 144,500 -144,780 MHz.  Ve skuteļnosti vzato, ani pŚed konferenc² nic 
nebr§nilo tomu tento segment pouģ²vat i pro VKV z§vody. CW i SSB je zde povoleno, takģe to moģn® bylo. 
Jenģe zvyk je ģelezn§ koġile, a nikomu se nechtŊlo bĨt prvn² a v tomto segmentu vys²lat. Proto jsme chtŊli, 
aby tato moģnost (ne nutnost!) byla doporuļena i ze strany IARU. Pro ¼spŊch tohoto n§vrhu jsme vedli 
Śadu kulo§rovĨch jedn§n² jiģ na interim meetingu ve V²dni v roce 2009, a d§le pak bŊhem volnĨch chvil 
v prŢbŊhu konference. Jak se nakonec uk§zalo, vyplatilo se to. 

Nyn² k vlastn²mu prŢbŊhu jedn§n² a ke schv§lenĨm n§vrhŢm. 
PŚedsedaj²c²m jsem byl povŊŚen veden²m pracovn² skupiny Ăz§-
vodyñ, kter§ mŊla za c²l pŚedjednat a pŚipravit definitivn² znŊn² 
rŢznĨch n§vrhŢ tĨkaj²c²ch se z§vodn² problematiky. Tato metoda 
se uk§zala jako vysoce efektivn², protoģe jsme v ¼zk® skupinŊ 
pŚedjednali vġechny n§vrhy, vyŚadili ty nesmysln® (ġkrt§n² unique 
spojen²) a pŚipravili definitivn² znŊn² n§vrhŢ pro hlasov§n². 
N§sleduj²c² den jsem pak dohodnut® n§vrhy prezentoval a 
hlasovalo se o nich. PodobnŊ se pak pŚipravovaly zmŊny 
bandpl§nŢ. Vġechny schv§len® n§vrhy najdete na WEBu ĻRK v z§pisu z jedn§n²  vĨboru C5, zde bych zm²nil 
pouze ty nejdŢleģitŊjġ²: 

o C5_40  Modifikace 50 MHz  bandpl§nu. Doġlo k vĨraznĨm ¼prav§m v 6 m bandpl§nu. Byl zmenġen 
maj§kovĨ segment na rozsah 50.000-50.030 MHz, t²m byl rozġ²Śen segment pro CW. Segment 50.100-
50.200 MHz je urļen pro mezin§rodn² SSB provoz. V segmentu 50.200-50.300 MHz lze provozovat SSB 
na n§rodn² ¼rovni, tzn. ģe pouze zde je m²sto pro lok§ln² spojen². V segmentu 50.300-50.400 MHz lze 
navazovat pozemn², EME nebo MS spojen², a to jak digit§ln²mi m·dy nebo CW. Nad 50.400 MHz budou 
provozov§ny maj§ky. NovĨ bandpl§n bude zveŚejnŊn na str§nk§ch ĻRK. 

o C5_32  Byl stanoven IARU Reg. 1 bandpl§n. Dodrģov§n² tohoto bandpl§nu je ovġem z§visl® 
na kmitoļtov®m pŚ²dŊlu jednotlivĨch zem². 

o C5_36  Byly schv§leny dva duplexn² p§ry pro pŚevadŊļe v p§smu 144 MHz. Jedn§ se o kan§ly 
144,975 a 144,9875 MHz + 600  kHz. PŢvodn² n§vrh byl pouze pro tzv. DV (Digital Voice - hlasov® digi-
t§ln² modulace), ale skandin§vsk® zemŊ si prosadily i klasickou FM. Zde bychom chtŊli upozornit, ģe se 
na tŊchto kmitoļtech v OK nebudou povolovat FM pŚevadŊļe, tyto kan§ly jsou urļeny pouze pro rozvoj 

novĨch technologi². 

o C5_25  Đprava pravidel IARU con-
testŢ. Tento n§vrh ĻRK se tĨkal n§-
vratu k pŢvodn²mu syst®mu vyhodno-
cov§n² VKV z§vodŢ, tj. stavu, kdy 
za chybu ve spojen² byly penalizov§ny 
obŊ dvŊ stanice. Majorita pŚ²tomnĨch 
manaģerŢ se shodla na tom, ģe upad§ 
mor§lka z§vodn²ch stanic a stanice vy-
s²laj²c² nen² nijak motivov§na k tomu, 
aby se pŚesvŊdļila, ģe j² vyslanĨ z§-
vodn² k·d byl spr§vnŊ pŚijat protista-
nic², pŚ²padnŊ si do den²ku zap²ġe nŊco 
jin®ho. T²m je pak poġkozena pouze 

stanice pŚij²maj²c². Proto byl schv§len pŢvodn² syst®m, kdy za chybu ve spojen² budou opŊt penalizo-
v§ny obŊ dvŊ stanice. Toto odpov²d§ jiģ dŚ²ve pŚijat® definici platn®ho spojen², kdy z§vodn² spojen² je 
platn® pro obŊ stanice pouze tehdy, kdy obŊ stanice spr§vnŊ pŚijmou report, lok§tor a soutŊģn² k·d. 

o C5_26  Rozġ²Śen² z§vodn²ho segmentu na 144,500 MHz. Kl²ļovĨ n§vrh ĻRK byl po prodiskutov§n² 
v pracovn² skupinŊ upraven tak, ģe pŢvodnŊ navrhovanĨ segment byl m²rnŊ oŚez§n shora na rozsah 
144.500-144.700 MHz. Bylo to zejm®na z dŢvodu odporu sekce ARDF DARC, kter§ nemohla pochopit, 
proļ chceme 4x do roka vys²lat v segmentu kde se provozuj² liġkov® vys²laļe. NaġtŊst² po dlouhĨch ku-
lo§rovĨch jedn§n²ch a za vĨrazn® podpory Jirky, OK2BWN, jsme nŊmeckou delegaci pŚesvŊdļili. Museli 
jsme vġak uļinit jeden ¼stupek, a to, ģe toto doporuļen² bude platit pouze do konce roku 2014 s t²m, ģe 


